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Tid och plats  11 juni 2024, kl. 16:00 - 22:00, ajournering kl. 17:19 - 17:30, 18:24 - 
18:33, 19:21 - 19:35 och 21:19 - 21:26, i A-salen, kommunhuset, Tierp 

Paragrafer § 46 - § 69 

Bevis om anslag Anslaget sätts upp: 2024-06-17  Anslaget tas ner: 2024-07-08 

Protokollets förvaringsplats  Kommunhusets arkiv, Centralgatan 7, Tierp 

Utses att justera Kenneth Karlsson och Börje Wennberg 

Beslutande    
 
 

Ledamöter Sara Sjödal (C) §§ 53-69 
Yaqub Ahmed (C) 
Lotta Carlberg (C) 
Erik Kolm (C) 
Björn Hellstedt (C) 
Anna Ahlin (C) 
Filip Håkansson (C) 
Lars Lindgren (C) 
Emma Lokander (M) 
Daniel Blomstedt (M), ordförande  
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) §§ 
46-62, 64-69 
Jessica Tindre Falk (M) 
Kenneth Karlsson (M) 
Peter Hansson (M) 
Carola Fredén (M) §§ 52-69 
Elin Åkerlund (KD) §§ 54-69 
Peter Zoné (KD), 1:e vice ordf.   
Sara Nordfors (L) 
 
 
 
 
 

Viktoria Söderling (S) §§ 46-62, 64-69 
Jonas Nyberg (S) 
Marie-Louise Rindå (S) 
Robin Falk (S) 
Matilda Svahn (S) 
Oskar Nilsson (S) 
Bengt-Olov Eriksson (S) 2:e vice ordf. 
Christina Svensson (S) 
Lars-Olof Färnström (S) 
Börje Wennberg (S) 
Margaretha Magnusson (S) 
Joakim Larsson (SD) 
Klas Jakobsson (SD) 
Maj-Louise Ljungmark (SD) 
Lars-Ola Sandström (SD) 
Simon Brännström (SD) 
Patrik Johansson (SD) 
Bengt Asplund (SD) 
Jan Jansson (SD) 
Agnetha Andersson (V) 
Mio Tastas Viktorsson (TList) 
Elmer Pollack (TList) 
Jenny Lundström (MP) §§ 46-68 
 

 

Beslutande ersättare Bo Larsson (C) §§ 46-52 
Mats Wikander (C)  
Regina Birkehorn (M) §§ 46-51 
Emmanuel Nzisabira (V) 
Ylva Skiöld (V) 
Tomas Lindberg (KD) §§ 46-53 
 

Linus Sevefjord Törnkvist (S) 
Andrea Nyberg (S) 
Ulf Andersson (S) 
Per Sangert (S) 
Inger Andersson (S) 
Veronica Mattsson (SD) 
Anders Hällbom (MP) § 69 

Underskrifter 
 Sekreterare 
 
    Evelina Håkansson 

 
 Ordförande 
 
    Daniel Blomstedt 
 
 Justerande 
 
    Kenneth Karlsson    Börje Wennberg 
 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-06-11 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

2 
 

Övriga närvarande  
 
 

Ersättare Sven Lokander (M) 
Jan Salomonsson (M) 
Regina Birkehorn (M) §§ 52-66 
Tomas Lindberg (KD) §§ 54-69 
Nils Arne Kastberg (KD) 
Anne-Louise Palmqvist (L) 
Kristoffer Nordfors (L) 

Martin Mårtensson (S) §§ 52-69 
Per Karlsson (SD) 
Tony Eilertsen (SD) 
Per-Olof Flood (TList) 
Anders Hällbom (MP) §§ 46-68 
 

Tjänstemän och övriga Evelina Håkansson, sekreterare  
Helena Carlsson, kommundirektör 
Dag Tingsgård, revisorernas ordförande §§ 46-51 
Karl-Gunnar Marklund, revisor, §§ 46-51 
 

  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-06-11 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

3 
 

 

Innehållsförteckning  
 
Paragraf Rubrik Dnr  
 

 
 Upprop   
 
 Val av justerare samt tillkännagivande 

av tid och plats för justering av 
protokollet - Den 17 juni kl. 15:00 i 
rådrummet, kommunhuset 

  

 
§ 46 Allmänhetens frågestund KS/2024:22  
 
§ 47 Godkännande av föredragningslistan   
 
§ 48 Redovisning av kommuninvånarnas 

postlåda 
KS/2024:19, 
KS/2024:420, 
KS/2024:566 

 

 
§ 49 Aktuellt från revisionen KS/2024:20  
 
§ 50 Anmälan av interpellationer KS/2024:25, 

KS/2024:593 
 

 
§ 51 Allmänpolitisk debatt - Miljö - Tierps 

gröna avtryck 
KS/2024:28  

 
§ 52 Taxor för korttidsuthyrning KS/2023:606  
 
§ 53 Kultur- och fritidsprogram för Tierps 

kommun 
KS/2023:577  

 
§ 54 Förlängning av Avfallsplanens 

giltighetstid 
KS/2022:971  

 
§ 55 Förlängning av Renhållningsordningens 

giltighetstid 
KS/2022:874  

 
§ 56 Finanspolicy för Tierps kommun KS/2024:60  
 
§ 57 Riktlinje för arkiv och 

informationshantering 
KS/2024:322  

 
§ 58 Revidering av taxa för kopior och 

utskrifter 
KS/2024:423  
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§ 59 Säkerhetspolicy för Tierps kommun KS/2024:457, 

KS/2023:871 
 

 
§ 60 Överlåtelse av vatten- och 

avloppsledningar samt ledningsrätter 
KS/2023:660  

 
§ 61 Ekonomiska åtgärder baserat på 

prognos per mars 2024 
KS/2024:529  

 
§ 62 Planeringsstrategi för Tierps kommun KS/2024:558  
 
§ 63 Ansvarsfrihet för samordningsförbundet 

i Uppsala län 2023 
KS/2024:461  

 
§ 64 Redovisning av inkomna beslut och 

skrivelser 
KS/2024:23, 
KS/2024:473, 
KS/2024:22 

 

 
§ 65 Svar på motion - Fler geriatriker till 

Tierp, Klas Jakobsson (SD) 
KS/2023:929  

 
§ 66 Svar på motion - Förbered för ny 

förskola i Karlholm, Jenny Lundström 
(MP) 

KS/2023:1029  

 
§ 67 Svar på interpellationer KS/2024:25, 

KS/2024:440, 
KS/2024:593 

 

 
§ 68 Sammanträdet   
 
§ 69 Svar på frågor KS/2024:26, 

KS/2023:1022 
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§ 46 
Dnr KS/2024:22  

Allmänhetens frågestund 
 
Vid varje kommunfullmäktigesammanträde har allmänheten möjlighet att 
ställa frågor direkt till politikerna. Frågestunden pågår i 30 minuter och alla 
som vill är välkomna att ställa frågor om kommunens verksamheter.  
 
Syftet med allmänhetens frågestund är att skapa en dialog mellan 
allmänheten och de folkvalda politikerna. Genom detta ges 
kommunmedborgarna möjlighet att påverka och väcka opinion. 
Allmänhetens frågestund ger även kommunmedborgarna möjligheten att 
bättre ta tillvara sina demokratiska rättigheter.  
 
Under frågestunden ställdes en fråga gällande kollektiv- och 
kompletteringstrafik. Frågan besvarades av Lotta Carlberg (C). 
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§ 47 

Godkännande av föredragningslistan 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna föredragningslistan med följande 
revideringar:  
 

- ärende 7, anmälan av motioner, utgår då inga motioner har lämnats 
in 

- ärende 9, anmälan av frågor, utgår då inga frågor har lämnats in 
- ärende 23, valärenden, utgår då inga avsägelser från uppdrag lämnats 

in.  
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§ 48 
Dnr KS/2024:19, KS/2024:420, KS/2024:566  

Redovisning av kommuninvånarnas postlåda 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna redovisningen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Förslag inkomna till den digitala postlådan på kommunens hemsida och 
förslag som lämnats i Demokratierp-brevlådorna på kommunens bibliotek 
hanteras av verksamheterna och det är en tjänsteperson som svarar på 
förslagen. Förslagen och svaren redovisas i kommunfullmäktige. 
 
Dnr KS/2024:420 - DemokraTierp - 4H-gård, lekpark och bibliotekspyssel 
Förslag: 4H-gård att besöka med barnen. Fler lekparker i Skärplinge. Kul 
med bibliotekspyssel.  
Svar från chef bibliotek och lärcentrum: På biblioteken försöker vi ordna 
aktiviteter under de flesta lov för att skapa en meningsfull fritid för barn och 
unga. Våra aktiviteter är kostnadsfria och utspridda över alla våra bibliotek i 
kommunen.  
Svar från samhällsplanerare projekt och strategi: Vi förstår din önskan 
om fler lekplatser, vi får in många förslag från medborgare runt om i 
kommunen som önskar fler lekplatser, men i dagsläget har vi tyvärr inte 
budget för att tillgodose dessa. 
Svar från enhetschef fritid, bad och friluftsliv: Det finns en 4H klubb i 
Tierp som ordnar olika medlemsaktiviteter. Kultur och fritid har tyvärr inte 
möjlighet att driva djurverksamhet i egen regi. 
 
Dnr KS/2024:566 - Postlådan - Sätt upp fladdermusholkar i tätorterna i 
myggbekämpningssyfte 
Förslag: Hej, mitt förslag är att kommunen kan sätta upp fladdermusholkar 
i tätorter i kommen för att försöka locka fladdermöss i 
myggbekämpningssyfte. 
Svar: Vi på naturkontoret i Tierps kommun tycker att det är ett utmärkt 
förslag att sätta upp fladdermusholkar i tätorterna inom Tierps kommun. 
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§ 49 
Dnr KS/2024:20  

Aktuellt från revisionen 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att informationen är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Revisorernas ordförande, Dag Tingsgård, informerar om revisonernas 
arbete. Sedan senaste kommunfullmäktigesammanträde finns inga slutförda 
granskningar att presentera.  
 
Kommunen har fem revisorer varav tre representerar oppositionen. Enligt 
12 kap. 1 § kommunallag (KL 2017:725) är revisionens uppgift att årligen 
granska all verksamhet som bedrivs inom nämndernas eller 
fullmäktigeberedningarnas verksamhetsområden. Revisorerna prövar om 
verksamheten sköts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt, om räkenskaperna är rättvisande och om den interna 
kontrollen som görs inom nämnderna är tillräcklig. Revisorerna ska också 
bedöma om resultaten i den delårsrapport som enligt 11 kap. 16 § (KL) ska 
behandlas av fullmäktige och årsredovisningen är förenliga med de mål 
fullmäktige beslutat. I sin granskning biträds revisorerna av sakkunniga 
som ska ha den insikt och erfarenhet av kommunal verksamhet som behövs 
för att kunna fullgöra uppdraget. 
 
Yttrande 
Jenny Lundström (MP) och Joakim Larsson (SD) yttrar sig.  
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§ 50 
Dnr KS/2024:25, KS/2024:593  

Anmälan av interpellationer 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att den inlämnade interpellationen får ställas. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande interpellation har lämnats in: 

- Upphandlingsrutiner, Börje Wennberg (S), dnr. KS/2024:593 
 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut 
• Inlämnad interpellation 
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§ 51 
Dnr KS/2024:28  

Allmänpolitisk debatt - Miljö - Tierps gröna avtryck 
 
Den allmänpolitiska debatten inleds av ordförande i utskottet barn, 
utbildning och kultur, Lotta Carlberg (C), följt av gruppledare eller annan 
representant för Socialdemokraterna, Sverigedemokraterna, Moderaterna, 
Vänsterpartiet, Kristdemokraterna, Tierpslistan, Miljöpartiet, samt 
Liberalerna. Efter inledningen är debatten fri. 
 
Temat för debatten är miljö - Tierps gröna avtryck.  
 
Lotta Carlberg (C), Viktoria Söderling (S), Joakim Larsson (SD), Emma 
Lokander (M), Agnetha Andersson (V), Tomas Lindberg (KD), Mio Tastas 
Viktorsson (TList), Jenny Lundström (MP), Sara Nordfors (L), Lars-Göran 
Birkehorn Karlsen (M), Anna Ahlin (C), Matilda Svahn (S), Per-Olof Flood 
(TList), Sara Sjödal (C) och Jonas Nyberg (S) deltar i debatten.  
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§ 52 
Dnr KS/2023:606  

Taxor för korttidsuthyrning 
 
Jäv 
Sara Sjödal (C) deltar inte i ärendets överläggning och beslut på grund av 
jäv. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att ärendet återremitteras för att kompletteras med taxor för Aspenaulan och 
Björkgården i enlighet med KF § 58/2022. 
 
Reservation  
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande.  
 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Robin 
Falk (S), Matilda Svahn (S), Oskar Nilsson (S), Bengt-Olov Eriksson (S), 
Christina Svensson (S), Lars-Olof Färnström (S), Börje Wennberg (S), 
Margareta Magnusson (S), Linus Sevefjord Törnkvist (S), Andrea Nyberg 
(S), Ulf Andersson (S), Per Sangert (S) och Inger Andersson (S) reserverar 
sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/.  
 
Agnetha Andersson (V), Emmanuel Nzisabira (V) och Ylva Skiöld (V) 
reserverar sig till förmån för Viktoria Söderlings (S) yrkande.  
 
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för Mio Tastas Viktorssons 
(TList) yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Samtliga taxor för kommunens bokningsbara lokaler och anläggningar inom 
Kultur och fritid har setts över i syfte att uppnå jämlikhet och transparens. 
Förslaget innebär följande förändringar: 
 

• De tidigare taxefria anläggningarna Sjukarby ridanläggning, 
Vegavallen, PEK-hallen samt Bruksvallen har belagts med taxa i 
samma nivå som sporthallar. 
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• En ny kategori för förhyrare har införts med syfte att taxorna fortsatt 
ska vara låga för föreningsverksamhet för barn och unga och dyrare 
för föreningsverksamhet för vuxna samt privata aktörer.  

 
Taxa 1= I kommunen verksamma föreningar/organisationer för aktiviteter 
som ger aktivitetsstöd (barn och unga, pensionärer, aktiviteter för 
funktionsnedsatta). Samt egna förvaltningar/enheter. 
Taxa 2= I kommunen verksamma föreningar/organisationer, övriga 
aktiviteter. 
Taxa 3= Övriga förhyrare. 
 

• Gymnastiksalar i Månkarbo, Mehedeby, Kyrkbyn, Söderfors, 
Skärplinge, Edvalla har fått höjd taxa från 50 kr till 75kr för Taxa 1. 

 
• Vendelbadet kan säsongsbokas av föreningar minst 12 tillfällen till 

ett rabatterat pris om 250 kr per timme mot tidigare 500 kr per 
timme för Taxa 1. 
 

Förslaget återremitterades i KS, 2023-09-05, för att ha en politisk dialog 
genom kommunala pensionärsrådet samt kommunala föreningsrådet. Dialog 
i råden genomfördes i februari 2024. 
 
Beslutsmotivering 
Kultur och fritid fick 2022 ett särskilt politiskt uppdrag att se över gällande 
taxor för samtliga bokningsbara lokaler och anläggningar i syfte att uppnå 
jämlikhet och transparens. Förvaltningen har genom omvärldsbevakning 
kartlagt andra kommuners taxor för jämförbara lokaler och anläggningar 
och genom professionella bedömningar tagit fram förslag på nya taxor.  
 
Förslaget har tagits fram i dialog med föreningslivet genom enkät, fysiska 
träffar och remissrunda där synpunkter samlats in och tagits hänsyn till. 
Föreningar som hittills inte betalat hyra för sin verksamhet har utöver detta 
bjudits in till enskilda möten där konsekvenser och förutsättningar för 
respektive föreningar diskuterats. Konsekvensanalyser har genomförts. 
 
Då de nya taxorna innebär en ny intäkt för kommunen samt en ökad 
ekonomisk belastning på de föreningar som tidigare inte betalat hyra för sin 
verksamhet har bidragsreglerna reviderats för att kunna möta föreningarnas 
behov. Ett nytt utökat bidrag har tagits fram i enlighet med beslut i 
kommunstyrelsen där föreningar som fått ökade kostnader kan få utökat 
stöd.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Förändringar av taxorna och kategorier för hyrestagare av taxorna är baserat 
på en omvärldsbevakning. Beslutet bedöms kunna påverka barn och unga i 
viss omfattning. En konsekvens kan bli att föreningar höjer sina 
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deltagaravgifter då nya taxor införs. Syftet med de förändrade 
bidragsreglerna och det nya utökade bidraget är att förebygga att detta 
behöver ske då den ekonomiska påverkan på föreningarna ska mildras.  
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till följande uppdrag i Plan för Tierps kommuns ekonomi 
och verksamhet 2023-2025: 
 
Beslutet bidrar till uppdrag 6.4.c Översyn och effektivisering av 
lokaluthyrning, hyror och avgifter inom Kultur och fritidsverksamheten. 
 
Hållbarhetsanalys Agenda 2030 
Beslutet bidrar till minskad ojämlikhet och ökad jämställdhet då alla får 
tillgång till kommunens bokningsbara lokaler inom kultur och fritid på lika 
villkor.  
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Lotta Carlberg (C) yrkar att ärendet återremitteras för att kompletteras med 
taxor för Aspenaulan och Björkgården i enlighet med KF § 58/2022.  
 
Viktoria Söderling (S) yrkar att omgående påbörja arbetet med att ta fram 
ny transparent och jämställd taxa för korttidsuthyrning, en taxa som inte 
drabbar barnen. 
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att ärendet återremitteras för att 
kompletteras med taxor för Aspenaulan och Björkgården i enlighet med KF 
§ 58/2022, samt att förslaget kompletteras med ekonomiska konsekvenser.  
 
Bifall 
Joakim Larsson (SD) och Bo Larsson (C) yrkar bifall till Lotta Carlbergs 
(C) yrkande.  
 
Viktoria Söderling (S) yrkar i andra hand bifall till Mio Tastas Viktorssons 
(TList) yrkande.  
 
Börje Wennberg (S) och Margaretha Magnusson (S) yrkar bifall till Viktoria 
Söderlings (S) yrkande.  
 
Jenny Lundström yrkar bifall till Mio Tastas Viktorssons (TList) yrkande. 
 
Yttrande   
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yttrar sig.  
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Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska 
återremitteras.  
 
Ordförande ställer proposition på Lotta Carlbergs (C) återremissyrkande och 
Mio Tastas Viktorssons (TList) återremissyrkande och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt på Lotta Carlbergs (C) 
återremissyrkande.  
 
Viktoria Söderling (S) begär omröstning. 
 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla Lotta Carlbergs (C) återremissyrkande röstar ja 
 Den som vill bifalla Mio Tastas Viktorssons (TList) 

återremissyrkande röstar nej 
 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att bifalla Lotta 
Carlbergs (C) återremissyrkande (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 22 röster 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 128/2024 
• Beslut utskottet barn, utbildning och kultur § 24/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Uppdaterad arbetsgång nya taxor och bidrag 
• Sammanställning inskickade åsikter taxor - med kommentarer 
• Sammanställning dialog på råden 
• Enkät omgång 1 
• Enkät omgång 2 

 
Beslutet skickas till 

• Kultur och fritid 
  



Kommunfullmäktige 11 juni 2024 – Redogörelse för individuella röster under 
omröstning  
 
§ 52 – Taxor för korttidsuthyrning 
 

- Den som vill bifalla Lotta Carlbergs (C) återremissyrkande röstar ja 
- Den som vill bifalla Mio Tastas Viktorssons (TList) återremissyrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 27 
Nej 22 
Avstår 0 

 
 Namn Röst 
17 Joakim Larsson (SD) Ja 
18 Klas Jakobsson (SD) Ja 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
21 Simon Brännström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
38 Kenneth Karlsson (M) Ja 
39 Peter Hansson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
209 Veronica Mattsson (SD) Ja 
215 Bo Larsson (C) Ja 
224 Tomas Lindberg (KD) Ja 
1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
6 Robin Falk (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
8 Oskar Nilsson (S) Nej 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Nej 
11 Christina Svensson (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 



14 Börje Wennberg (S) Nej 
15 Margareta Magnusson (S) Nej 
42 Agnetha Andersson (V) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
201 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
202 Andrea Nyberg (S) Nej 
203 Ulf Andersson (S) Nej 
205 Per Sangert (S) Nej 
207 Inger Andersson (S) Nej 
222 Emmanuel Nzisabira (V) Nej 
223 Ylva Skiöld (V) Nej 

 



   
 

 

  
 

 

Reservation  

Med anledning av kommunfullmäktige beslut 2024-06-11, ärende 11 på dagordningen ”Taxor 
för kortidsuthyrning” anmäler vi reservation till förmån för eget yrkande  

 
att  avslå förslaget 

att omgående påbörja arbetet med att ta fram ny transparent och jämställd taxa för 
kortidsuthyrning, en taxa som inte drabbar barnen. 

 

I de dialoger som varit larmar flera föreningar om att föreslagen taxa helt kan döda deras 
verksamhet. Att det kommer krävas mer än dubblerade avgifter för barnen när de ser att 
många barn redan idag har svårt att betala.  

Samtidigt har regionens senaste statistik för fyraåringars övervikt kommit. I den statistiken 
sticker Tierps kommun ut. I Tierps kommun har 15,05% av fyraåringarna övervikt och 4,37 % 
obesitas. Det är de högsta siffrorna i länet. Skrämmande siffror både på samhällsnivå och för 
individerna. Invånare som inte mår bra är ett högt pris för samhället och men framför allt för 
individen. Att spara på barnens rörelse kommer stå oss och barnen enormt dyrt. 

Föreningsidrott kan bidra med så mycket! Folkhälsa, att samarbeta i grupp och ta hänsyn till 
kompisarna samt föreningsdemokratin som fostrar framtida ledare och politiker.  

Det är ingen hemlighet att kommunens ekonomi är ansträngd men då gäller det att spara på 
rätt saker. Det här är enbart ett dumsnålt förslag. Vill vi att människor ska flytta hit, bo kvar 
och leva här (samt bidra med skattepengar) då behöver vi värna våra föreningar som skapar 
mervärde i vardagen.  

 

För den socialdemokratiska gruppen 

Tierp 2024-06-16 

 

Viktoria Söderling (S) 
Oppositionsråd 
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§ 53 
Dnr KS/2023:577  

Kultur- och fritidsprogram för Tierps kommun 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta Kultur- och fritidsprogram för Tierps kommun att gälla från och 
med 18 juni 2024 och 
 
att upphäva följande policys och riktlinjer från och med samma datum: 

- KF §126/2015 Idrotts- och fritidspolicy 
- KF §127/2015 Kulturpolicy 

 
Reservation 
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  
 
Joakim Larsson (SD), Klas Jakobsson (SD), Maj-Louise Ljungmark (SD), 
Lars-Ola Sandström (SD), Simon Brännström (SD), Patrik Johansson (SD), 
Bengt Asplund (SD), Jan Jansson (SD) och Veronica Mattsson (SD) 
reserverar sig till förmån för eget yrkande.  
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande /Bilaga/.  
 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Robin 
Falk (S), Matilda Svahn (S), Oskar Nilsson (S), Bengt-Olov Eriksson (S), 
Christina Svensson (S), Lars-Olof Färnström (S), Börje Wennberg (S), 
Margareta Magnusson (S), Linus Sevefjord Törnkvist (S), Andrea Nyberg 
(S), Ulf Andersson (S), Per Sangert (S) och Inger Andersson (S) reserverar 
sig till förmån för Jenny Lundströms (MP) yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Varje verksamhetsområde ska som ett led i arbetet med internkontroll varje 
år ta beslut om vilka styrdokument som ska följas upp för att säkerställa att 
innehållet är förenligt med gällande bestämmelser och ger en tydlig styrning 
för verksamheterna utifrån de förutsättningar som råder i organisationen och 
omvärlden. 
 
Kultur och fritid har därför tagit fram ett nytt aktuellt styrdokument som 
innehåller mål och fokusområden för Tierps kommuns arbete med kultur- 
och fritidsfrågor 2024–2027 som ersätter de tidigare policys och riktlinjer 
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för kultur- och fritidsområdet. Dokumentet är ett program, vilket fastställer 
en uppsättning allmänna instruktioner – ett ramverk, som syftar till att styra 
verksamheten mot de mål som har fastställts i överordnade styrdokument, 
framför allt Tierps kommuns vision och Agenda 2030-målen. 
 
Genom workshops och möten med såväl politiken som personal inom 
Kultur och fritid har aktuella frågor diskuterats och fokusområden tagits 
fram för att förtydliga vilken inriktning den kommunala verksamheten ska 
ha under de kommande fyra åren. Remiss har gått ut internt i 
organisationen.  
 
Programmet ska gälla för hela den kommunala verksamheten, men ett stort 
fokus ligger på Kultur och fritids verksamheter.  
 
Kommunfullmäktige den 19 september 2023 återremitterade ärendet för att 
ha en politisk dialog genom de kommunala pensionärsrådet och kommunala 
föreningsrådet. Dialog på råden genomfördes den 7 februari 2024. 
 
Beslutsmotivering 
Genom att upphäva äldre policys och sammanföra de aktuella frågorna som 
rör Kultur och fritid i ett dokument blir det mer överskådligt för både 
invånare och personal att få en bild av hur Tierps kommun arbetar med 
frågorna.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Hur Tierps kommun arbetar med barn och unga inom kultur- och 
fritidsområdet är i stort fokus i det nya programmet. Barn och ungas rätt till 
fritid och kultur samt möjligheter att kunna komma till tals i dessa frågor är 
viktigt och högt prioriterat i programmet.  
 
Mål och uppdrag 
Dokumentet arbetar för underlättande av uppfyllande av mål och budget.  

- Beslutet bidrar till arbetet med delmål 16.2 Kommunens 
verksamheter ska vara effektiva, transparanta och rättssäkra. 

- Beslutet bidrar till arbetet med delmål 10.8 Tilliten bland 
kommunens invånare ska öka. 

 
Delmålen och de särskilda uppdragen finns i sin helhet i dokumentet ”Plan 
för Tierps kommun ekonomi och verksamhet” på tierp.se. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Verkställigheten anpassas utifrån beslutad budget men styrdokumentet 
underlättar prioriteringsarbetet för verksamheten. 
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Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Ändringsyrkande 
Joakim Larsson (SD) yrkar att stryka meningen som börjar med 
”Undersökningar visar…” på sidan 9 i programmet, samt  
 
att stryka andra stycket på sidan 5. 
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att andra stycket på sida 5 i förslaget 
till program ersätts med ”Politiken ska inte detaljstyra de kulturella 
uttryckens innehåll och inriktning. Därför ska kommunen bland annat 
undvika att själv vara konsument av konstnärliga produkter. Genom att i 
stället fokusera på att skapa möjligheter för kommuninvånarna att utöva 
kulturverksamhet på egen hand och för egna ändamål säkras den oberoende 
och breda kulturen.”  
 
Jenny Lundström (MP) yrkar att ändra första meningen i stycket under 
”Minska ofrivillig ensamhet bland äldre” (sid 14)  till: Kultur i vårdens 
verksamhet med kulturprogram och studiecirklar ska bedrivas inom 
kommunens verksamheter och ge möjlighet till social gemenskap, 
minnesträning och trivsel, liksom samverkan med Upplandsstiftelsens 
arbete med ”Seniorer i naturen”. 
 
Tilläggsyrkande 
Jenny Lundström (MP) yrkar att kommunstyrelsen återkommer med förslag 
om hur Kultur- och fritidsprogrammet ska följas upp.  
 
Bifall 
Lotta Carlberg (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Viktoria Söderling (S) yrkar bifall till Jenny Lundströms (MP) 
tilläggsyrkande gällande uppföljning.  
 
Avslag 
Jenny Lundström (MP) yrkar avslag till Joakim Larssons (SD) yrkande.  
 
Lotta Carlberg (C) yrkar avslag till Joakim Larssons (SD), Mio Tastas 
Viktorssons (TList) och Jenny Lundströms (MP) yrkanden.  
 
Yttrande   
Sara Sjödal (C) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
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Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Mio Tastas 
Viktorssons (TList) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att avslå yrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Joakim Larssons 
(SD) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå 
yrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Jenny Lundströms 
(MP) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå 
yrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Jenny Lundströms 
(MP) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå 
yrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till liggande förslag och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla liggande förslag.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 129/2024 
• Beslut utskottet barn, utbildning och kultur § 23/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Kultur- och fritidsprogram för Tierps kommun  
• Tidslinje och process 
• Dialog på råden, nytt styrdokument Kultur och fritid 

 
Beslutet skickas till 

• Kultur och fritids verksamhetschef 
  



Sverigedemokraternas reservation i ärende 12, Kultur- och fritidsprogram för Tierps 
kommun, KF 2024-06-11 
 
Arbetet med att ta fram det nya Kultur- och fritidsprogrammet har gett flera goda resultat.  
Med det sagt har vi ett par synpunkter som vi lade fram tidigt i processen: dels att det är fel 
att särskilt peka ut hbtqi-personer i programmet samt att vi inte instämmer i att vi som 
politiker och företrädare för skattebetalarna inte kan ha synpunkter på vilka projekt som 
bedrivs i kultursektorn. 
 
Vi yrkar  
 
att Stryka meningen som börjar med ”Undersökningar visar…” på sidan 9 i programmet. 
att stryka andra stycket på sidan 5. 
 
 
 
Joakim Larsson  
Gruppledare Sverigedemokraterna  
 



Juni 2024 

Ändringsyrkande KF 11/6 ärende 12: 

Om Kultur- och fritidsprogrammet 

Det mesta i det föreslagna Kultur- och fritidsprogrammet är fina ord med rätt liten bäring på 

den politik som sedan förs i praktiken. Kommunen höjer till exempel avgifterna för 

kulturskolan ena dagen och pratar andra dagen om att ”främja möjliggörandet av kultur och 

uppmuntra till skapande och kreativa uttryck”. Alla dessa programdokument utgör 

tillsammans med de faktiska besluten en rätt kluven tunga. Det gör därför ingen jättestor 

skillnad att yrka om att skruva på den ena eller andra formuleringen. 

Vi har dock en principiell fråga att lyfta, som också diskuterats under processen med 

dokumentet: när det gäller kultur är det den breda och folkliga tillgången till konstformerna 

som ska prioriteras, särskilt för barn, och inte offentlig konsumtion av verk från etablerade 

konstnärer.  

På så sätt slipper vi också stora delar av diskussionen om armlängds avstånd. 

 

Vi yrkar därför: 

- att andra stycket på sida 5 i förslaget till program ersätts med ”Politiken ska inte 

detaljstyra de kulturella uttryckens innehåll och inriktning. Därför ska kommunen 

bland annat undvika att själv vara konsument av konstnärliga produkter. Genom att i 

stället fokusera på att skapa möjligheter för kommuninvånarna att utöva 

kulturverksamhet på egen hand och för egna ändamål säkras den oberoende och 

breda kulturen.” 

 

Om yrkandet faller gäller det som vår reservation. 

Mio Tastas Viktorsson 

Elmer Pollack 
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§ 54 
Dnr KS/2022:971  

Förlängning av Avfallsplanens giltighetstid 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att förlänga giltighetstiden för beslut om Avfallsplan, KF § 194/2023 till och 
med 2024-12-31.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Varje kommun i Sverige är ansvarig för att ta fram en kommunal 
avfallsplan. Avfallsplanen tillsammans med föreskrifter för avfallshantering 
utgör renhållningsordning, ett beslutat dokument som varje kommun är 
skyldig att ha enligt 15 kap. 41§ Miljöbalken.  
Renhållningsordning är ett komplement till gällande lagstiftning på området 
och utgör ett verktyg för att styra hur avfall ska hanteras medan 
avfallsplanen innehåller mål och åtgärder för hanteringen. 
 
Enligt beslut om ägardirektiv för Tierps Energi och Miljö AB (TEMAB) 
framgår att TEMAB har till uppgift att utarbeta förslag till både 
renhållningsordning och avfallsplan. Revidering av kommunens 
renhållningsordning har pågått samtidigt som nytt förslag till avfallsplan 
arbetas fram.  
 
Kommunens nu gällande renhållningsordning antogs 2018 och gällande 
avfallsplan antogs 2020. Under 2020 trädde en ny avfallsförordning i kraft 
(Avfallsförordning (2020:614)), en förordning som även ändrats per 2023-
01-01.  
I arbetet med att ta fram nytt förslag till avfallsplan har det framkommit att 
förändringarna i förordningen och de föreskriva momenten som måste 
utföras i framtagandet av planen är mer omfattande än vad som först antogs. 
Detta har föranlett att tidsplanen för framtagande av förslag till ny 
avfallsplan behövt förlängas.     
 
Förslag till ny avfallsplan är nu framtaget och både avfallsplan och 
renhållningsordning kan skickas ut på samråd med de fastighetsägare och 
myndigheter som kan ha ett väsentligt intresse av föreskrifterna och planen. 
Samråd ska efterföljas av granskning innan antagande. Tidsramen för 
samråd och granskning samt möjligheten att sammanställa de synpunkter 
som inkommer i de olika momenten gör att beslut om antagande inte hinner 
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tas innan tidigare beslut om förlängning av renhållningsordning och 
avfallsplan löper ut.      
 
Beslutsmotivering 
Kommunfullmäktiges beslut om förlängning av Avfallsplan, KF § 
194/2023, är giltigt t.o.m. 2024-06-30. För att säkerställa att kommunen har 
en gällande renhållningsordning och avfallsplan under den period det nya 
förslaget ställs ut på samråd och granskning föreslås att det tidigare beslutet 
om avfallsplan förlängs med en giltighetstid t.o.m. 2024-12-31. Arbetas det 
nya förslaget fram och beslutas innan årsskiftet 2024/2025 ersätter det nya 
beslutet det tidigare.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Med en aktuell och uppdaterad Avfallsplan har kommunen ett viktigt 
verktyg för att på lång sikt kunna uppfylla samhällets mål och regelverk 
kring förebyggande och hantering av avfall. En korrekt hantering av avfall 
bidrar till en god miljö för samtliga medborgare, så väl vuxna som barn och 
unga. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål 12.1 Minska mängden avfall genom 
åtgärder för att förebygga, minska, återanvända och återvinna avfall. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 130/2024 
• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 63/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Beslut om förlängning av Avfallsplan KF §194/2023 
• Avfallsplan förlängning § 194/2023  

 
Beslutet skickas till 

• Chef Tillväxt och Samhällsbyggnad 
• Verksamhetschef Renhållning & Gata Park, TEMAB 
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§ 55 
Dnr KS/2022:874  

Förlängning av Renhållningsordningens giltighetstid 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att förlänga giltighetstiden för beslut om Renhållningsordning, KF § 
195/2023, till och med 2024-12-31. 
 
Sammanfattning av ärendet 
För varje kommun ska det, enligt 15 kap. 41§ Miljöbalken, finnas en 
renhållningsordning. Renhållningsordningen ska innehålla två delar, dels 
kommunens lokala föreskrifter och bestämmelser om avfallshantering och 
dels kommunens avfallsplan.  
Renhållningsordningen är ett komplement till gällande lagstiftning på 
området och utgör ett verktyg för att styra hur avfall ska hanteras medan 
avfallsplanen innehåller mål och åtgärder för hanteringen. 
 
Enligt beslut om ägardirektiv för Tierps Energi och Miljö AB (TEMAB) 
framgår att TEMAB har till uppgift att utarbeta förslag till både 
renhållningsordning och avfallsplan. Arbete med framtagande av förslag till 
renhållningsordning har pågått under 2022 och arbetet med avfallsplanen 
påbörjades under 2023. 
 
Kommunens nu gällande renhållningsordning antogs 2018 och gällande 
avfallsplan antogs 2020. Under 2020 trädde en ny avfallsförordning i kraft 
(Avfallsförordning (2020:614)), en förordning som även ändrats per 2023-
01-01.  
I arbetet med att ta fram nytt förslag till avfallsplan har det framkommit att 
förändringarna i förordningen och de föreskriva momenten som måste 
utföras i framtagandet av planen är mer omfattande än vad som först antogs. 
Detta har föranlett att tidsplanen för framtagande av förslag till ny 
avfallsplan behövt förlängas.  
Eftersom avfallsplanen är en del av renhållningsordningen behöver även 
tidplan för framtagande av förslag till ny renhållningsordning förlängas, 
detta för att säkerställa att de mål och åtgärder som anges i avfallsplanen 
speglar de lokala föreskrifter som anges i renhållningsordningen. 
 
Förslag till ny avfallsplan är nu framtaget och både avfallsplan och 
renhållningsordning kan skickas ut på samråd med de fastighetsägare och 
myndigheter som kan ha ett väsentligt intresse av föreskrifterna och planen. 
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Samråd ska efterföljas av granskning innan antagande. Tidsramen för 
samråd och granskning samt möjligheten att sammanställa de synpunkter 
som inkommer i de olika momenten gör att beslut om antagande inte hinner 
tas innan tidigare beslut om förlängning av renhållningsordning och 
avfallsplan löper ut.      
 
Beslutsmotivering 
Kommunfullmäktiges beslut om förlängning av renhållningsordning, KF § 
195/2023, är giltigt t.o.m. 2024-06-30. För att säkerställa att kommunen har 
en gällande renhållningsordning under den period det nya förslaget ställs ut 
på samråd och granskning föreslås att beslutet förlängs med en giltighetstid 
t.o.m. 2024-12-31. Arbetas det nya förslaget fram och beslutas innan 
årsskiftet 2024/2025 ersätter det nya beslutet det tidigare.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Med en aktuell och uppdaterad renhållningsordning har kommunen ett 
viktigt verktyg för att på lång sikt kunna uppfylla samhällets mål och 
regelverk kring förebyggande och hantering av avfall. En korrekt hantering 
av avfall bidrar till en god miljö för samtliga medborgare, så väl vuxna som 
barn och unga. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål 12.1 Minska mängden avfall genom 
åtgärder för att förebygga, minska, återanvända och återvinna avfall. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 131/2024 
• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 64/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Beslut om förlängning av Renhållningsordning KF § 195/2023 
• Renhållningsordning förlängning § 195/2023 

 
Beslutet skickas till 

• Chef Tillväxt och Samhällsbyggnad 
• Verksamhetschef Renhållning & Gata Park, TEMAB 
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§ 56 
Dnr KS/2024:60  

Finanspolicy för Tierps kommun 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att punkt 4.1 kompletteras med en begränsning på 5 % för indirekt ägande 
inom samma kriterier, 
 
att fastställa reviderad finanspolicy från och med 1 juli 2024, samt 
 
att nuvarande finanspolicy, KF §103/2021, upphör att gälla från samma 
datum.  
 
Reservation  
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Robin 
Falk (S), Matilda Svahn (S), Oskar Nilsson (S), Bengt-Olov Eriksson (S), 
Christina Svensson (S), Lars-Olof Färnström (S), Börje Wennberg (S), 
Margareta Magnusson (S), Linus Sevefjord Törnkvist (S), Andrea Nyberg 
(S), Ulf Andersson (S), Per Sangert (S) och Inger Andersson (S) reserverar 
sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/.  
 
Agnetha Andersson (V), Emmanuel Nzisabira (V) och Ylva Skiöld (V) 
reserverar sig till förmån för Viktoria Söderlings (S) yrkande.  
 
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunens finanspolicy syftar till att övergripande ange målsättningar, 
begränsning av olika finansiella risker, organisation och ansvarsfördelning 
samt förutsättningar för finansverksamheten inom kommunkoncernen. De 
kommunala bolagen inom kommunkoncernen ska anta egna finanspolicys 
enligt de ägardirektiv som fastställs av kommunfullmäktige och 
bolagsstämman för respektive bolag. 
 
En översyn av finanspolicyn har gjorts och en rad revideringar föreslås, 
främst med anledning av att kommunen numera bedriver en aktiv 
kapitalförvaltning. Kapitalförvaltningen ska vara långsiktigt hållbar utifrån 
både ekonomiska, miljömässiga och sociala aspekter. Kapitalförvaltningen 
kan ske via externa förvaltare eller i egen regi. 
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Analys av policyns förenlighet med Agenda 2030 har genomförts och i de 
generella reglerna för kapitalförvaltning finns förtydligat att 
hållbarhetsperspektivet ska beaktas utifrån såväl ekonomisk, ekologisk- och 
social hänsyn. Detta är grunden för kapitalförvaltningen vilket spänner över 
hela området för Agenda 2030.  
 
Genom att fullmäktige antar en finanspolicy förstärks det att kommunens 
ekonomiska förvaltning sker på ett ansvarsfullt sätt mot uppsatta mål i 
Agenda 2030. 
 
Förtydliganden har genomförts avseende gröna lån utifrån Kommuninvest 
beskrivning samt att finanspolicyn beskriver kommunens krav på att de 
företag och organisationer i vilka kapital investeras följer de internationella 
normer för mänskliga rättigheter, arbete och miljö, vilka finns formulerade i 
FN-konventioner och traktater som humanitär rätt, folkrätt och 
miljölagstiftning.  
Tillägget om att undanta svensk försvarsindustri berör följande Agenda 
2030 delmål i Tierps kommun, se nedan. Detta möjliggör placeringar som 
innebär aktieägande i lokalt etablerade företag vilket indirekt gynnar 
måluppfyllelser om ett starkt lokalt näringsliv som leder till fler 
arbetstillfällen, fler kommunmedborgare i arbete och därmed minskad lokal 
arbetslöshet. 
 
8.1 Stödja utvecklingen av arbetstillfällen för alla grupper, även de som står 
långt ifrån arbetsmarknaden. 
8.4 Verka för att bibehålla och öka antalet företag och stärka positiva 
attityder till entreprenörskap och företagande.  
16.8 Höjd krisberedskap för att öka samhällets motståndskraft och 
uthållighet vid kris. 
 
Om placering av kapital jämförs med upphandling av varor berörs även 
följande mål,  
 
17.2 Kommunens upphandlingar ska genomföras på ett sätt som bidrar 
positivt till Agenda 2030 även utanför kommunens gränser. 
 
Vid kommunfullmäktigedebatten lyftes målkonflikten utifrån att det 
övergripande målet på global nivå, 16. Fredliga och inkluderande 
samhällen, befarades påverkas negativt av tillägget. De lokala delmålen 
antagna av Tierps kommunfullmäktige under målområde 16 i Agenda 2030 
berörs utifrån det som tagits upp i listan ovan. Det är upp till politiken att 
avgöra vägval i denna målkonflikt som står mellan mål 8.1, 8.4, 16.8 och 
mål 17.2. 
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Beslutsmotivering 
Kommunfullmäktige beslutade §11/2024 att återremittera förslaget till 
finanspolicy med motiveringen att analysera policyns förenlighet med 
Agenda 2030 utifrån det som framkommit i fullmäktigedebatten. 
Finansverksamheten i kommunen hanterar ett antal finansiella risker. Ett 
ramverk för riskbegränsning är en viktig del av kommunens långsiktiga 
ekonomiska hållbarhet. Att möjliggöra en aktiv kapitalförvaltning som tar 
hänsyn till ekonomisk, ekologisk och social hållbarhet ger förutsättningar 
för finansverksamheten att skapa långsiktiga och hållbara värden.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barn och unga påverkas indirekt av ett beslut om finanspolicy. Kommunens 
ekonomiska placeringar påverkar beroende på grad av avkastning vilket 
bidrar till finansiering av kommunens verksamheter. 
 
Mål och uppdrag 
Beslut om en finanspolicy bidrar till delmål  

- 16.2 Kommunens verksamheter ska vara effektiva, transparanta och 
rättssäkra.  
 

Genom tillämpningen av finanspolicyn ska hållbara och ansvarsfulla 
placeringar göras av kommunens kapital, vilket bidrar till måluppfyllande 
av de lokala beslutade Agenda 2030 målen och därmed även den långsiktiga 
ekonomiska, miljömässiga och sociala hållbarheten. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
En finanspolicy säkerställer ett ramverk som reglerar likviditetsförvaltning 
och finansiering. Policyn i sig innebär inga ekonomiska konsekvenser, men 
är styrande i kommunens hantering av finansverksamheten. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Ändringsyrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar att under punkt 4.1 stryka undantag svenska 
krigsmaterial. 
 
Jenny Lundström (MP) yrkar att andra stycket i avsnitt 4.1 Hållbarhet i 
förvaltning ändras till: Kommunens finansiella placeringar är ett av 
kommunens viktigaste verktyg för att bidra till att målsättningarna i Agenda 
2030 och FN:s Parisavtal. Placeringarna ska användas som ett aktivt verktyg 
för att förverkliga såväl de kommunala målen som hela Agenda 2030 & 
Parisavtalet. Kommunen får enbart placera kapital och investera i företag 
och organisationer som kan påvisa att deras verksamhet bidrar till att 
positiva förändringar för de målen. Samtidigt ska internationella normer för 
mänskliga rättigheter, arbete och miljö, vilka är formulerade i FN-
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konventioner och traktater som humanitär rätt, folkrätt, miljölagstiftning 
eller motsvarande komma att beaktas. 
 
Bifall 
Joakim Larsson (SD), Mio Tastas Viktorsson (TList), Sara Sjödal (C), 
Emma Lokander (M) och Elin Åkerlund (KD) yrkar bifall till liggande 
förslag.  
 
Jenny Lundström (MP) yrkar bifall till Viktoria Söderlings (S) 
ändringsyrkande.  
 
Avslag 
Mio Tastas Viktorsson (TList), Sara Sjödal (C) och Emma Lokander (M) 
yrkar avslag till Viktoria Söderlings (S) och Jenny Lundströms (MP) 
yrkanden.  
 
Yttrande   
Per-Olof Flood (TList) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Viktoria Söderlings 
(S) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktig beslutar att avslå 
yrkandet.  
 
Viktoria Söderling (S) begär omröstning. 
 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill avslå Viktoria Söderlings (S) ändringsyrkande röstar ja 
 Den som vill bifalla Viktoria Söderlings (S) ändringsyrkande röstar 

nej 
 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att avslå Viktoria 
Söderlings (S) ändringsyrkande (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 29 röster 
Nej – 20 röster 
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Jenny Lundströms 
(MP) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktig beslutar att avslå 
yrkandet.  
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Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till liggande förslag och 
finner att kommunfullmäktig beslutar att bifalla liggande förslag.   
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 132/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Finanspolicy för Tierps kommun – Med revideringar 
• Finanspolicy För Tierps kommun 
• Beslut kommunfullmäktige § 11/2024 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Ekonomichef  

  



Kommunfullmäktige 11 juni 2024 – Redogörelse för individuella röster under 
omröstning  
 
§ 56 – Finanspolicy för Tierps kommun 
 

- Den som vill avslå Viktoria Söderlings (S) ändringsyrkande röstar ja 
- Den som vill bifalla Viktoria Söderlings (S) ändringsyrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 29 
Nej 20 
Avstår 0 

 
 Namn Röst 
17 Joakim Larsson (SD) Ja 
18 Klas Jakobsson (SD) Ja 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
21 Simon Brännström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
38 Kenneth Karlsson (M) Ja 
39 Peter Hansson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
44 Elin Åkerlund (KD) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Ja 
47 Elmer Pollack (TList) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
209 Veronica Mattsson (SD) Ja 
1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
6 Robin Falk (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
8 Oskar Nilsson (S) Nej 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Nej 



11 Christina Svensson (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 
14 Börje Wennberg (S) Nej 
15 Margareta Magnusson (S) Nej 
42 Agnetha Andersson (V) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
201 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
202 Andrea Nyberg (S) Nej 
203 Ulf Andersson (S) Nej 
205 Per Sangert (S) Nej 
207 Inger Andersson (S) Nej 
222 Emmanuel Nzisabira (V) Nej 
223 Ylva Skiöld (V) Nej 

 



   
 

 

 
 

 

Reservation  

Med anledning av kommunfullmäktiges beslut 2024-06-11, ärende 15 på dagordningen 
”Finanspolicy för Tierps kommun” anmäler vi reservation till förmån för eget yrkande  

 
att  under punkt 4.1 stryka ”undantag svenska krigsmaterial” 

att punkt 4.1 kompletteras med att en begränsning på 5 % för indirekt ägande inom samma 
kriterier. 

 

Tierps kommun påstår sig styra efter agenda 2030. Ett styrmedel är hur vi placerar våra 
pengar. Att investera i krigsmaterial är inte att styra mot agenda 2030 och bland annat mål 16, 
fredliga och inkluderande samhällen. Många av de andra målen påverkas indirekt.  

Det här beslutet är ett vägval i vilket samhälle vi vill ha och vilket avtryck vi vill göra.  

 

För den socialdemokratiska gruppen 

Tierp 2024-06-16 

 

Viktoria Söderling (S) 
Oppositionsråd  



 
 
RESERVATION ÄRENDE 15 KF 240611 

Finanspolicy för Tierps kommun 
 
 
 
 
Skandalerna som den svenska vapenindustrin varit involverade i har varit många 
under åren. ”Svenska” vapen påstås vara något som gjort världen säkrare och 
tryggare. Men statistiken säger något helt annat. 2023 gick nära en tredjedel, 32 %, 
av den svenska vapenexporten till icke-demokratier (länder som rankas som “ofria” 
och “delvis ofria” av organisationen Freedom House). Att svenska vapen kan komma 
att användas  av repressiva regimer för att kränka mänskliga rättigheter är därigenom 
en påtaglig risk.  
 
Ofta hänvisas till det demokratikriterium som infördes 2017 som en garant för att  
”svenska” vapen bara säljs till ansvarstagande länder. Den svenska NATO-
anslutsprocessen har slagit sönder de sista bitarna av den trovärdigheten. Med en 
övertydlighet som inte kan ha gått någon förbi tvingas vi öppna exportkranarna till 
Turkiet för att uppnå NATO-medlemskapet.  
 
Med anledning av kommunfullmäktiges beslut, ärende 15 på dagordningen, anmäler 
jag reservation till förmån för följande yrkanden: 
 
att  
under punkt 4.1 stryka “undantag svenska krigsmaterial” 
 
att  
punkt 4.1 kompletteras med att en begränsning på 5 % för indirekt ägande inom 
samma kriterier 
 
att andra stycket i avsnitt 4.1 Hållbarhet i förvaltning ändras till: 
Kommunens finansiella placeringar är ett av kommunens viktigaste verktyg för att 
bidra till målsättningarna i Agenda 2030 och FN:s Parisavtal. Placeringarna ska 
användas som ett aktivt verktyg för att förverkliga såväl de kommunala målen som 
hela Agenda 2030 och Parisavtalet. Kommunen får enbart placera kapital och 
investera i företag och organisationer som kan påvisa att deras verksamhet bidrar till 
positiva förändringar för de målen. Samtidigt ska internationella normer för 
mänskliga rättigheter, arbete och miljö, vilka är formulerade i FN-konventioner och 
traktater som humanitär rätt, folkrätt, miljölagstiftning eller motsvarande, beaktas 
 
 
 
Jenny Lundström 
Gruppledare (MP) 
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§ 57 
Dnr KS/2024:322  

Riktlinje för arkiv och informationshantering 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att anta Riktlinje för arkiv och informationshantering, samt 
 
att arkivföreskrifter för Tierps kommun KS §17/2008 upphör att gälla. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Riktlinjen ersätter det av kommunstyrelsen fastställda arkivreglemente (KS 
§17/2008) med tidsenliga uppdateringar och tillägg vad gäller det 
arkivansvar som åligger kommunens verksamheter. Syftet med riktlinjen är 
att fastställa hur arkiv- och informationshanteringen ska organiseras i Tierps 
kommun och tydligt ange ansvarsfördelningen utöver vad som framgår av 
lag eller förordning.  
 
Riktlinjen gäller för kommunfullmäktige och kommunens myndigheter. 
Med myndighet avses kommunstyrelsen och nämnder med tillhörande 
verksamheter samt kommunrevisionen. Riktlinjen gäller även för de 
kommunala bolagen som omfattas av 2 kap. 3 § Offentlighets- och 
sekretesslagen i vilka kommunen och andra kommuner/regioner 
tillsammans utövar rättsligt bestämmande inflytande.  
 
Beslutsmotivering 
För att kommunens allmänna handlingar ska vara tillgängliga för 
utlämnande i nutid och i framtid, krävs god arkivvård där handlingarna är 
sök- och läsbara under längre tid. Det innebär att allmänna handlingar ska 
förtecknas, hållas i god ordning och redovisas, samt att verksamheterna ska 
ta hänsyn till arkivering och handlingarnas framtida funktion och 
kulturhistoriska värde under informationens hela livscykel.  
Riktlinjen tydliggör verksamheternas arkivansvar samt hur de uppfyller 
ansvaret. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
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Beslutsunderlag 
• Beslut kommunstyrelsen § 133/2024 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 45/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Riktlinje för arkiv och informationshantering 
• Arkivföreskrifter för Tierps kommun 

 
Beslutet skickas till 

• Kommunarkivarie  
• Enhetschef ledningsstöd 
• Enhetschef kvalitet och strategisk utveckling 
• Verksamhetschef gemensam service 
• Informationsäkerhetssamordnare 
• Huvudregistrator 
• VD TEMAB 
• VD Tierpsbyggen AB 
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§ 58 
Dnr KS/2024:423  

Revidering av taxa för kopior och utskrifter 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta reviderad taxa för kopior och utskrifter i Tierps kommun att gälla  
från och med 1 juli 2024, samt  
 
att nuvarande taxa upphör att gälla från samma datum. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I Tryckfrihetsförordningen (TF, 2 kap) regleras allmänna handlingars 
offentlighet. Beslut om en handling ska lämnas ut fattas av den myndighet 
som förvarar handlingen (TF, 2 kap 17 §). En allmän handling ska 
tillhandahållas utan avgift, men för att få avskrift eller kopia av handlingen 
kan myndigheten ta ut en fastställd avgift.  
 
Beslutsmotivering 
Tidigare taxa för kopior och utskrifter fastställdes av kommunfullmäktige  § 
156/2023 att gälla från och med 1 januari 2024. Följande revidering 
föreslås: 
 

- Utskrifter och kopior av betygshandlingar föreslås vara kostnadsfritt 
för sida 1-9, 50 kronor för sida 10 och därefter höjas till 5 kronor per 
sida. 

 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål 16.2 Kommunens verksamheter ska 
vara effektiva, transparanta och rättssäkra. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Taxan ska täcka kommunens kostnader för kopior och utskrifter. 
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Beslutsunderlag 
• Beslut kommunstyrelsen § 134/2024 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 46/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Reviderad Taxa för kopior och utskrifter 

 
Beslutet skickas till 

• Enhetschef Kvalitet och strategisk utveckling 
• Enhetschef Ledningsstöd 
• Kommunarkivarie 
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§ 59 
Dnr KS/2024:457, KS/2023:871  

Säkerhetspolicy för Tierps kommun 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta säkerhetspolicy för Tierps kommunkoncern från och med 1 juli 
2024.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunkoncernen ska aktivt och systematiskt förebygga risker genom en 
god säkerhetsplanering. Säkerhetsarbetet syftar till att minimera negativa 
konsekvenser av olyckor, skador samt svårare störningar i samhällsviktiga 
verksamheter och annat av vikt för människor, verksamheter och resurser. 
Kommunkoncernen ska även ha en god planering för höjd beredskap då 
kommunen är en viktig part i det civila försvaret.  
 
En IT-säkerhetspolicy kommer att tas fram separat tillsammans med IT-
centrum.  
 
De kommunala bolagen har varit remissinstans för denna policy. 
 
Beslutsmotivering 
Beslutet innebär en revidering av tidigare antagen säkerhetspolicy för Tierps 
kommun (KF § 192/2023). Revideringen är av genomgripande karaktär och 
policyn har ett förändrat innehåll och utformning. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål 16.8 Höjd krisberedskap för att öka 
samhällets motståndskraft och uthållighet vid kris. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 135/2024 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 47/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Säkerhetspolicy för Tierps kommunkoncern 
• Nu gällande Säkerhetspolicy för Tierps kommun 
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Beslutet skickas till 
• Säkerhetsskyddschef 
• Biträdande säkerhetsskyddschef 
• Verksamhetschef Gemensam Service 
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§ 60 
Dnr KS/2023:660  

Överlåtelse av vatten- och avloppsledningar samt ledningsrätter 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att kommunens ledningsrätter för VA-ledningar samt aktuella VA-ledningar 
ska övertas av Tierps Energi & Miljö AB (TEMAB).  
 
Sammanfattning av ärendet 
Ledningsrätt är en rätt enligt ledningsrättslagen (1973:1144) att använda 
annans mark för att anlägga, nyttja och underhålla ledningar. I 35 § 
ledningsrättslagen anges att överlåtelse av ledning eller annan anordning, 
för vilken ledningsrätt har upplåtits, är giltig endast om överlåtelsen 
omfattar även ledningsrätten.  
 
I avtal om överlåtelse av verksamhet avseende vatten och avlopp (VA) den 
30 mars 2016 överfördes till TEMAB fastigheter, anläggningar och 
inventarier i en verksamhetsövergång (§ 3.3). 
Verksamheter inklusive VA-ledningar tillträddes av TEMAB 1 april 2016. 
 
I verksamhetsövergången ingick inte ledningsrätter och överlåtelseavtalet 
behandlar inte heller i övrigt ledningsrätter eller om de ska tillhöra Tierps 
kommun (kommunen) eller TEMAB. 
 
Beslutsmotivering 
Ledningsrätt och den ledning för vilken ledningsrätten har upplåtits får inte 
skiljas åt på ett sådant sätt att ledningsrätten och ledningen överlåts var för 
sig. Ledningsrätten måste därför överlåtas till TEMAB i de fall där 
kommunen haft för avsikt att överlåta ledningarna. Eftersom överlåtelsen av 
VA-ledningar i delar kan ha varit formellt ogiltig omfattar det nu aktuella 
beslutet således både ledningarna som avsågs i den ursprungliga 
överlåtelsen och vidhängande ledningsrätter.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
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Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Ledningsrätterna skulle ha följt med redan vid övertagande av VA-
ledningarna och köpeskilling har redan erlagts.  
 
Yttrande 
Jenny Lundström (MP) och Sara Sjödal (C) yttrar sig.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 136/2024 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 48/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Missiv från Tierps Energi & Miljö AB - Ändring av ägare till 

ledningsrätter för vatten- och avloppsledningar i Tierps kommun 
• Bilaga 1, Sammanställning av VA-ledningar och ledningsrättigheter 

– Tierps Energi & Miljö AB  
• Överlåtelseavtal ledningar samt ledningsrätter 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Medborgarservice 
• Samhällsbyggnadsenheten 
• VA-enheten, TEMAB 
• VD, TEMAB 
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§ 61 
Dnr KS/2024:529  

Ekonomiska åtgärder baserat på prognos per mars 2024 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att uppdra kommunstyrelsen fortsatt vidta åtgärder för en budget i balans 
undantaget de delar som berörs av beslutade målområde 3, 4 och 11 i Plan 
för Tierps kommuns ekonomi och verksamhet 2024-2026 i syfte att uppfylla 
de ekonomiska målen. Åtgärder inom dessa målområden som antas ge en 
negativ påverkan ska lyftas för beslut i kommunfullmäktige.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt fastställd rutin i Riktlinjen för ekonomisk styrning ska varje 
verksamhet som redovisar en negativ prognos analysera verksamheten och 
ta fram förslag på åtgärder. Detta ska sedan beredas i respektive utskott och 
sedan ska kommunstyrelsen alternativt kommunfullmäktige fatta beslut om 
eventuella åtgärder eller annan finansiering av underskottet.  
 
Arbetet med effektiviseringsåtgärder inför budgetåret 2024 har genomförts 
sedan tidigare. Beslut om effektiviseringsåtgärder på kort och lång sikt togs 
vid kommunstyrelsen juni 2023 samt att effektiviseringar beslutades i 
Budget 2024–2026 allt detta om totalt 18 mnkr.  
 
Trots dessa åtgärder visar verksamheterna på en negativ prognos om 26,9 
mnkr per mars 2024. Detta beror främst på ökade kostnader i verksamheten 
för snöröjning, korttidsplatser äldreomsorgen, gymnasieskolan, köpta platser 
inom IFO, ökade försäkringskostnader. 
 
Av dessa kostnader är 27,8 kr att betrakta som extra ordinära händelser och 
kan omfattas av resultatutjämningsreserven, RUR. Följande kostnader är att 
betrakta som möjliga att hantera inom ramen för resultatutjämningsreserven; 
 
-extra kostnader snöröjning 2024,    8,0 mnkr 
-projektering Vallskoga     2,0 mnkr 
-sanering av tomt Söderfors   3,0 mnkr 
- evakuering Centralskolan    2,6 mnkr 
- köpta korttidsplatser    7,2 mnkr 
-placeringar av barn och unga   5,0 mnkr 
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Resultatutjämningsreserven kan endast nyttjas upp till ett 0-resultat det vill 
säga en budget i balans.  
 
Efter prognos per mars har en ny prognos upprättats per april där 
verksamheterna visar på en förbättrad prognos, -7,5 mnkr. Prognosen avser 
endast den ekonomiska delen av tertialrapporten. Genom att ha identifierat 
poster om 16,4 miljoner kronor ser prognosen positivare ut. De identifierade 
posterna avser felaktig indexuppräkning av deponier, orealiserad vinst för 
pensionsstiftelsen, lägre personalkostnader och högre intäkter. Vidare är 
löneöversynen klar och den stannade inom ramen för uppräkning av 
personalkostnader vilket innebär att de 1,8 mnkr för eventuell ökad 
uppräkning ej behöver nyttjas. 
 
Prognos per april visar på – 7,5 mnkr vilket är en förbättring jämfört med 
prognos per mars. Verksamheterna föreslås fortsatt vidta åtgärder och 
identifiera poster som leder till en förbättrad prognos. 
Resultatutjämningsreserven finns i beredskap om vidtagna åtgärderna inte är 
tillräckliga. Verksamheterna har effektiviserat och räknat in i prognosen att 
vakanshålla tjänster vilket innebär att det är mer sårbart om oförutsedda och 
extra ordinära händelser inträffar. 
 
Beslutsmotivering 
För att uppnå budget i balans bör verksamheterna fortsatt arbeta för att 
kostnadseffektivisera och enligt rutin redovisa och inhämta förslag till 
åtgärder vid respektive utskott. Kommer det fram ytterligare åtgärder som 
ger besparingar 2024 och framåt så ska de genomföras omgående om de inte 
kräver politiska beslut.  
 
Över tid behöver kommunen ha ett resultatkrav på 2–4 % för att 
egenfinansiera investeringarna, men enstaka år är det möjligt att sänka 
resultatkravet för att uppnå en budget i balans. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barn och unga påverkas indirekt av att kommunen inte har en budget i 
balans då det leder till sparkrav inom alla verksamheter. Skulle beslut om att 
genomföra drastiska åtgärder för att komma till rätta med underskotten inom 
Grundskola, Gymnasiet och Individ- och familjeomsorgen fattas så är risken 
överhängande att barn med behov av extra stöd kan komma att drabbas 
beroende av åtgärd. Därav föreslås åtgärder inom målområde 3 och 4 med 
bedömd negativ målpåverkan särskilt lyftas för beslut. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med följande mål: 

- 16.2 Kommunens verksamheter ska vara effektiva, transparanta och 
rättssäkra.  
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Beslutet bidrar till arbetet med följande särskilda uppdrag: 
- 6.1.c Intensifierat effektiviseringsarbete inom hela 

kommunkoncernen och i samverkan med andra aktörer för att 
resurserna ska räcka till mer, generera kvalitetshöjningar samt öka 
organisationens robusthet såväl ekonomiskt som organisatoriskt.  
 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Fortsatt vidtagna åtgärder i enlighet med förslag till beslut syftar till att nå 
budget i balans i enlighet med Plan för Tierps kommuns ekonomi och 
verksamhet 2024-2026. 
 
Bifall 
Sara Sjödal (C), Mio Tastas Viktorsson (TList), Joakim Larsson (SD) och 
Emma Lokander (M) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Yttrande   
Viktoria Söderling (S), Jenny Lundström (MP) och Matilda Svahn (S) yttrar 
sig.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 137/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Bilaga-Ekonomiska åtgärder baserat på prognos per mars 2024 
• Månadsprognos per mars 2024 
• Preliminär Månadsprognos per april 2024 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Ekonomichef 
• Verksamhetschefer   
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§ 62 
Dnr KS/2024:558  

Planeringsstrategi för Tierps kommun 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta planeringsstrategi för Tierps kommun. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Plan- och bygglagen innehåller från 2020 nya krav om aktuell 
översiktsplanering i Sveriges kommuner. Kommunfullmäktige ska ta fram 
och anta en planeringsstrategi under de två första åren efter ett ordinarie val. 
Syftet med planeringsstrategin är att den ska främja en ökad kontinuerlig 
översiktsplanering för att hålla översiktsplanen aktuell. Genom att jobba 
kontinuerligt med strategin kan kommunen fånga de ändrade 
planeringsförutsättningar som sker och beskriva prioriteringar och 
satsningar i kommunens fortsatta översiktsplanering. Planeringsstrategin 
kan därför ändras från det att den antagits och fram till nästa ordinarie val. 
Planeringsstrategin innebär inte någon ändring av översiktsplanen. 
 
Tierps kommun har genom kommunfullmäktigebeslut 2018-09-18 § 84 
redan konstaterat och förklarat den gällande ÖP 2010 som inaktuell och 
uppdragit Tillväxt och samhällsbyggnad att inleda arbetet med en ny 
översiktsplan. Den nya översiktsplanen (ÖP 2050) har ställts ut på samråd 
och granskningshandlingarna är under framtagande. I kommunens 
planeringsstrategi görs ingen annan bedömning, utan istället är slutsatsen att 
arbetet med den nya översiktsplanen ska fortgå.  
 
Beslutsmotivering 
Tierps kommun arbetar redan idag aktivt med framtagandet av en ny 
översiktsplan. Kommunen gör ingen annan bedömning än att fortsätta 
arbetet med denna.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet om planeringsstrategin innebär ingen förändring från det redan 
fattade beslutet i kommunfullmäktige 2018-09-18 § 84.  
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Beslutsunderlag 
• Beslut kommunstyrelsen § 139/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Planeringsstrategi för Tierps kommun 
• Länsstyrelsens underlag inför Tierps kommuns beslut om 

planeringsstrateg 
 
Yttrande 
Jenny Lundström (MP) och Emma Lokander (M) yttrar sig.  
 
Beslutet skickas till 

• Chef Planering och myndighet 
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§ 63 
Dnr KS/2024:461  

Ansvarsfrihet för samordningsförbundet i Uppsala län 2023 
 
Jäv 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) och Viktoria Söderling (S) deltar inte i 
ärendets överläggning och beslut på grund av jäv. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja ansvarsfrihet för Tierps kommuns ledamöter och ersättare i 
styrelsen i Samordningsförbundet i Uppsala län för år 2023. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Samordningsförbundets revisorer har granskat förbundets verksamhet och 
årsredovisning för 2023 och tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter 
beviljas ansvarsfrihet.  
 
Samordningsförbundets medlemmar ska ta ställning till om förbundets 
styrelse beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunfullmäktiges presidium § 2/2024 
• Revisionsberättelse 2023 
• Årsredovisning 2023 
• EY:s årliga granskningsrapport 2023 
• KPMG Granskningsrapportrapport 2023 
• KPMG Revisionsberättelse 2023 

 
Beslutet skickas till 

• Tierps kommuns ledamot och ersättare i samordningsförbundet år 
2023 

• Samordningsförbundet i Uppsala län 
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§ 64 
Dnr KS/2024:23, KS/2024:473, KS/2024:22  

Redovisning av inkomna beslut och skrivelser 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att informationen är mottagen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I utskicket av handlingar till kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare 
bifogas inkomna beslut och skrivelser som bedöms vara av intresse för 
politiken.  
 
Inkomna inbjudningar till utbildningar, kurser och konferensen läggs 
löpnade på Insidan i gruppen Utbildningar, kurser och konferenser. Samtliga 
ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige har tillgång till gruppen samt 
eget ansvar att bevaka de inbjudningar som publiceras.  
 
Protokoll från kommunfullmäktiges beredningar och de kommunala bolagen 
finns att läsa på kommunens hemsida. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Bifogade inkomna beslut och skrivelser 
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§ 65 
Dnr KS/2023:929  

Svar på motion - Fler geriatriker till Tierp, Klas Jakobsson (SD) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen.  
 
Reservation  
Joakim Larsson (SD), Klas Jakobsson (SD), Maj-Louise Ljungmark (SD), 
Lars-Ola Sandström (SD), Simon Brännström (SD), Patrik Johansson (SD), 
Bengt Asplund (SD), Jan Jansson (SD) och Veronica Mattsson (SD) 
reserverar sig till förmån för eget yrkande.  
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för Klas Jakobssons (SD) yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Klas Jakobsson SD föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 
1. Kommunen ska se över möjligheterna att själva eller i samarbete med 
Region Uppsala etablerar ett stipendieprogram för studenter som är 
intresserade av att utbilda sig till geriatriker. 
2. Stipendierna bör vara tillgängliga för studenter som är antagna till eller 
redan studerar vid medicinska fakulteter eller andra relevanta 
utbildningsprogram med inriktning mot geriatrik. 
3. Stipendieansökningar bör bedömas utifrån akademisk prestation, 
engagemang inom ämnet  
geriatrik, och behov av ekonomiskt stöd. 
4. Utred vilka kostnader som ska täckas för stipendiemottagarna. 
5. Stipendieprogrammet bör annonseras brett och marknadsföras aktivt 
bland potentiella sökande, inklusive på relevant utbildningsinstitutioner och 
vårdspecialiserade organisationer. 
 
Ordförande i utskottet arbete och omsorg, Lars-Göran Birkehorn 
Karlsen (M) svarar följande: 
 
Beslutsmotivering 
Det är väl känt att det råder brist på geriatriker i Sverige och i Uppsala län. 
Behovet inom geriatriken i Region Uppsala är totalt 12 läkare och i 
dagsläget finns det bara 6 stycken. Detta leder naturligtvis till konsekvenser 
för de som är i behov av geriatrisk vård. Alliansen anser att det är Regionens 
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sak att säkerställa att de kan rekrytera den medicinska kompetens som de 
har behov av och därför föreslår vi att motionen avslås.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet bedöms ej påverka barn och ungas rättigheter.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Förslaget till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Klas Jakobsson (SD) yrkar bifall till motionen.  
 
Bifall 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yrkar bifall till liggande förslag, att avslå 
motionen.  
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar bifall till Klas Jakobssons (S) yrkande.  
 
Yttrande   
Börje Wennberg (S), Jenny Lundström (MP) och Matilda Svahn (S) yttrar 
sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Klas Jakobssons 
(SD) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt liggande 
förslag, att avslå motionen.  
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 54/2024 
• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Fler geriatriker till Tierp, Klas Jakobsson SD 

 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektör 
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§ 66 
Dnr KS/2023:1029  

Svar på motion - Förbered för ny förskola i Karlholm, Jenny 
Lundström (MP) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen.  
 
Reservation  
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Jenny Lundström (MP) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att kommunstyrelsen uppdras att planera för öppnande av 
ytterligare en förskola i Karlholms strand. 

 
Ordförande i utskottet barn, utbildning och kultur, Lotta Carlberg (C) 
svarar följande: 
I Karlholm finns idag förskolan Gullvivan med 69 barn inskrivna. Till 
höstterminen 2024 är det 59 barn inskrivna, då 14 barn som idag är 
inskrivna på Gullvivan går över till förskoleklass.  
Under de senaste åren har barnantalet sjunkit i hela landet och så även i 
Karlholm. År 2020 var det 94 barn inskrivna i förskolan. Januari 2024 är det 
69 barn inskrivna. Att då uppdra till kommunstyrelsen att planera för att 
öppna ytterligare en förskola i Karlholms strand med fortsatt sjunkande 
barnantal är inte aktuellt. Kommunens berörda verksamheter och 
Alliansstyret följer noggrant utvecklingen rörande om och när nybyggnation 
kommer igång på Karlholms strand. Ökar barnantalet i området kommer en 
ny bedömning göras utifrån de förutsättningar som då finns.  
 
Beslutsmotivering 
Med ett kontinuerligt minskat antal barn i Karlholm på förskolenivå, och 
med hänsyn till att behovet av en ny förskola inte är akut, föreslås motionen 
avslås. 
Vi kommer fortsätta att noggrant övervaka utvecklingen av barnantalet i 
området och göra en ny bedömning om behovet av förskoleplatser förändras 
i framtiden, utifrån de förutsättningar som då råder. 
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Barnrättskonsekvenser 
Avslaget på motionen innebär att det nuvarande antalet förskolor i Karlholm 
förblir oförändrat, vilket inte direkt påverkar tillgängligheten till förskola för 
barnen.  
Eftersom antalet inskrivna barn redan har minskat och beräknas fortsätta 
göra så är behovet av en ny förskola inte akut. Beslutet att i dagsläget avstå 
från att öppna en ny förskola i Karlholms strand är baserat på en noggrann 
övervakning av befolkningsutvecklingen och kommer att omprövas om 
antalet barn i området ökar i framtiden. Förslaget till beslut, att avslå 
motionen, är i linje med att använda kommunens resurser effektivt och följa 
upp barnens behov i förhållande till befolkningsförändringar. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Byggnationen av en förskola kräver betydande resurser, inklusive pengar, 
tid och arbetskraft. Om det inte finns tillräckligt med barn i området kan 
dessa resurser istället användas för att förbättra befintliga förskolor eller för 
andra barnrelaterade ändamål. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Jenny Lundström (MP) yrkar bifall till motionen.  
 
Bifall 
Lotta Carlberg (C) och Sara Sjödal (C) yrkar bifall till liggande förslag, att 
avslå motionen.  
 
Yttrande   
Viktoria Söderling (S) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Jenny Lundströms 
(MP) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt liggande 
förslag, att avslå motionen.  
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 55/2024 
• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Förbered för ny förskola i Karlholm, Jenny Lundström 

(MP) 
 
  



 

 

RESERVATION ÄRENDE 26 KF 240611 

Förbered för ny förskola i Karlholm 
 

Förskolan lägger grunden för det lärande som fortsätter resten av livet. Barnen ska få 
möjlighet att lära och utvecklas genom att leka, skapa och utforska - på egen hand, i 
grupp och tillsammans med vuxna i en samvaro som ger barnen omsorg och trygghet 
är en viktig uppgift för förskolan. Samtidigt ska förskolan vara rolig, trygg och lärorik 
för alla barn.  

Som tur är finns det också en bred konsensus i kommunfullmäktige om att alla 
kommunala verksamheter i Tierp ska baseras på Agenda 2030. Att offentlig 
verksamhet och service decentraliseras och finns nära i människors vardag är 
grundläggande för att uppnå ett socialt och ekologiskt hållbart samhälle. Att 
centralisera förskolor tvingar ofta föräldrar till längre (fossilbaserade-) transporter 
samtidigt som attraktionskraften i perifera kommundelar försämras.  

Den budget som Alliansen och Sverigedemokraterna fastställde för 2024 innebär att 
utbyggnaden för Karlholmsstrand kommer att accelerera. För att säkerställa att alla 
barn får tillgång till en god förskola i sitt närområde måste kommunen redan nu 
påbörja planeringen av en ny förskola i Karlholms strand. 

 

Med anledning av kommunfullmäktiges beslut 240611, ärende 26 på dagordningen, 
anmäler jag reservation till förmån för följande yrkande: 

 

att  kommunstyrelsen uppdras att planera för öppnande av ytterligare en förskola i 
Karlholms strand 

 

 

Jenny Lundström 

Miljöpartiet de Gröna 
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Beslutet skickas till  
• Motionären 
• Kommundirektör 
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§ 67 
Dnr KS/2024:25, KS/2024:440, KS/2024:593  

Svar på interpellationer 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att interpellationsdebatterna anses avslutade.  
 
Sammanfattning av ärendet  
Följande interpellationer har debatterats och besvarats:  

- Minska segregationen i Tierps kommun, Jenny Lundström (MP), 
dnr: KS/2024:440 

- Upphandlingsrutiner, Börje Wennberg (S), dnr: KS/2024:593 
 
Yttrande 
Jenny Lundström (MP), Sara Sjödal (C), Börje Wennberg (S), Per-Olof 
Flood (TList) och Jonas Nyberg (S) deltar i debatterna.  
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Svar på interpellationer 
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§ 68 

Sammanträdet 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att fortsätta sammanträdet.  
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer proposition på om sammanträdet ska fortsätta efter 
klockan 22:00 eller avbrytas och slutföras en annan dag och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att fortsätta sammanträdet.  
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§ 69 
Dnr KS/2024:26, KS/2023:1022  

Svar på frågor 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att frågedebatten anses avslutad.  
 
Sammanfattning av ärendet  
Följande fråga har besvarats:  

- Arbetet med återvandring, Joakim Larsson (SD), dnr: KS/2023:1022 
 
Yttrande 
Joakim Larsson (SD) och Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) deltar i 
debatten.  
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